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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Senátorům nejde o Ústavní soud, ale o
zviditelnění, soudí Klaus
Senátorům, kteří kritizují
prezidenta kvůli způsobu a rychlosti navrhování kandidátů na
ústavní soudce, nejde ve skutečnosti o Ústavní soud, ale o
zviditelnění, soudí prezident Václav Klaus.
"Vděčné téma je to pro pár lidiček ze Senátu, kteří najednou
objevili, že je to největší šance za celých osm let existence
Senátu, jak Senát udělat viditelnější v očích veřejnosti," řekl
dnes Klaus v rozhovoru pro Český rozhlas 2 - Praha.

        Do ostrého konfliktu se kvůli jmenování nových ústavních soudců
dostali prezident a horní komora letos na jaře. Klausovi
se nelíbí, že některé z kandidátů, které navrhl, senátoři neschválili.
Prezident předložil horní komoře dosud 15 kandidátů na ústavní soudce,
jednoho dokonce dvakrát. Z projednaných
kandidátů Senát odmítl pět, osm jich schválil.

    V patnáctičlenném týmu ústavních soudců je nyní pět míst neobsazeno.
Ústavní soud tak nemůže rozhodovat v plénu o
složitějších případech. Odpovědnost za tuto situaci na sebe vzájemně svalují
senátoři a prezident se svými spolupracovníky.

    Zatím nejostřeji napadl Klause nestraník Zdeněk Bárta, senátor za KDU-
ČSL. Na hlavu státu připravil žalobu pro
velezradu, neboť Klaus podle něj pomalým nominováním adeptů na ústavní soudce
znemožňuje fungování této instituce. Bárta tvrdí,
že tak chce hlavně docílit naplnění Ústavního soudu a obviňování ze
zviditelňování pokládá za laciné.

    "Je to smutné a tragické, ale bohužel těm pánům Bártům a dalším vůbec
nejde o Ústavní soud, ale o sebe sama," uvedl Klaus.
Znovu si dnes povzdechl nad tím, že vybrat kvalitní adepty na ústavní soudce
je velmi obtížné.

    "Jestli si někdo myslí, že po ulici chodí davy ideálních znalců práva,
lidí bez jakékoliv poskvrnky z minulého režimu,
lidí, kteří chtějí okamžitě opustit svá dosavadní zaměstnání, kteří se chtějí
odkudkoli odstěhovat na deset let do Brna, tak ho
musím ubezpečit, že těchto lidí je docela málo."

    Klaus také připomněl, že mu připadla povinnost vybrat deset soudců ve
velmi krátkém období. "Prezident by měl mít šanci
jednou za rok obměnit jednoho soudce a dlouho si ho připravovat. Já jich
musím najednou obměnit deset," uvedl. Klaus odmítá



požadavek senátorů, aby navrhoval několik kandidátů najednou, nikoliv
postupně, jak činí.

    Ve středu jmenuje prezident ústavním soudcem Stanislava Balíka, kterého
minulý týden schválil Senát. Balík se tak stane
jedenáctým z 15 členů Ústavního soudu. Další kandidátkou je Michaela
Židlická, kterou bude Senát schvalovat počátkem června.
Její schvalování se podle Klause "zdárně chýlí ke konci". Ústavní soud by v
Židlické mohl získat dvanáctou členku a mohl by pak
znovu rozhodovat v plénu o složitějších ústavních stížnostech.
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